
وزیر کشور گفت: اقتصاد مردم محور گام نخست 
در دستیابی به توسعه پایدار است و دولت سیزدهم همه 
تــاش را برای رفع موانع حضور مردم در فعالیت های 

اقتصادی با هدف تقویت نرخ بهره وری به کار می گیرد.
»احمد وحیدی« روز گذشته  افزود:  دولتمردان در 
صدد هستند با اطمینان دادن به مردم در ایجاد و تقویت 
امنیت ســرمایه و امنیت مالی زمینه حضور موثر بخش 
خصوصــی در عرصه های مختلف اقتصادی را بیش از 

پیش فراهم کنند. 
وی با بیان اینکه اقتصاد مردم محور ضامن تقویت 
بهره وری است، عنوان کرد: استانداران و تمامی مدیران 
دولتی باید در این راستا گام برداشته و زمینه تحقق منویات 

مقام معظم رهبری را در عرصه اقتصاد محقق کنند.
وزیر کشور اظهار داشت: شناخت ظرفیت ها، رشد 
بهره وری، اصاح فرهنگ کار و استفاده از ظرفیت های 
علمی و نخبگان در بخش های مختلف به خصوص حوزه 
اقتصادی از عوامل مهم توســعه و رفع مشکات کشور 
است که باید در دستور کار مسئولان و  مردم قرار گیرد. 

وحیدی بیان کرد: درفعالیت های کشــاورزی نیز 
محاسبه صحیح هزینه خاک، آب، برق، بذر، کود و نیروی 
کار ضروری است و نیاز است که اقتصاد این بخش با در 
نظر گرفتن هزینه و فایده و منطبق بر دانش روز تغییر یافته 

و مدیریت شود. 
وی اضافه کرد: با بهره گیری  علمی، روش های نوین 
و کاربردی از ظرفیت های کشاورزی و انتخاب محصول 
مناسب می توان ضمن کمترین هزینه بیشترین فایده را در 
تولید محصول داشت و عاوه بر تامین نیاز داخل گام های 

موثری در تقویت صادرات کشاورزی برداشت. 
وزیر کشــور گفت: اســتان مرکــزی در حوزه 
گردشــگری ظرفیت هی غنی دارد که نیاز اســت با 
معرفی این داشته ها، زمینه حضور گردشگران به این 

خطه بیش از گذشــته مدنظر باشد و از درآمدزایی و 
اشــتغال حاصل از این بخش گام بلندی در راســتای 

توسعه استان برداشته شود. 
وحیدی افزود: صادرات یک میلیارددلاری استان 
مرکزی اگر چه ارزشمند است اما، با وجود ظرفیت بالای 
صنایع بزرگ و تنوع تولید باید ســهم بیشتری را در این 
شــاخص هدفگذاری کرد و بازارهای جهانی در سایه 
برنامه اصولی به تسخیر تولیدکنندگان این استان درآید. 

وی ادامه داد: در صورتیکه آگاهی و شناخت کامل 
از ظرفیت های مختلف وجود داشته باشد می توان برای 
رشد و استفاده از آن ها اقدامات اثربخشی ارایه کرد و استان 
مرکزی به عنوان پایتخت صنعت کشور باید برای صنایع 
بزرگی همچون هپکو، آذرآب و ماشین ســازی تقویت 
صنایع زیردســتی در کارســازی و توسعه خوشه های 
صنعتی را در دســتور کار داشــته باشدتا اثربخشی این 

مزیت اقتصادی چندین برابر شود. 
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنانش به اصاح 
فرهنگ کار تاکید کرد و گفت: مطالبه کارگری بدون توجه 
به اصل بهره وری اقدام درستی نیست چرا که جامعه ای 
که دخل و خرجش همخوانی نداشته باشد همواره آبستن 
مشکات است، بنابراین در جریان کار و تولید باید نسبت 
به بهره وری نیروی کار ، تقویت انگیزش و وجدان کاری 

و عوامل تولید توجه جدی بشود. 
وحیدی ادامه داد: راه های روشن برای آینده انقاب 
اسامی قابل مشاهده است و اگر چه مشکات اقتصادی 
در کشور وجود دارد اما این چالش ها را می توان  با حضور 

مردم و توکل بر خدا قابل حل کرد. 
وی، به پرداخت یارانه ۲ هزار میلیارد تومانی اشاره 
کرد و گفت: ایــن یارانه اگر به صورت هدفمند توزیع 
شود می تواند در شکوفایی اقتصاد کشور تاثیرگذار باشد 
اما، اگر دستخوش بی برنامگی و توزیع غیرهدفمند شود، 

بهره وری اقتصادی را پایین آورده و در مجموع می تواند 
زمینه ساز فساد و تبعیض شود. 

وزیر کشور گفت: اســتاندار سابق دیار آفتاب در 
شــرایط دشوار اقتصادی تکالیف اجرایی و مدیریتی را 
انجام دادند که جای تقدیر دارد و امید است که سکاندار 
جدید اجرایی در این استان با سوابق اجرایی ارزشمند و 
اشراف کامل بر مسایل بتواند حرکت رو به جلو و بستر 

جهش در بخش های مختلف را فراهم آورد. 
وحیدی افــزود: همفکری و هم افزایی نخبگان و 
فرزانگان  استان با مجموع مدیریت اجرایی استان امری 
مهم است چراکه مسئولی کارنامه موفق دارد که برای انجام 
ماموریت هایش از ظرفیت همه بخش ها، دســتگاه ها و 

دوایر و مردم استفاده کند. 
وی ادامه داد: اســتاندار جدید مرکزی باید تاش 
برای به میــدان آوردن همه ظرفیت های بومی و تحقق 
واقعی مشــارکت مردم را اولویت کار خود قرار دهد و 
این اســتان را به مرکز صدور فناوری و دانش و ایده های 

نو تبدیل کند. 
وزیر کشور اظهار داشت: استان مرکزی ظرفیت های 
متعــددی در بخش های مختلف خدمــات، صنایع و 
کشــاورزی دارد که باید در راستای پیشرفت همه جانبه 
شکوفا شــودو به طور مثال واگن سازی که دیار آفتاب 
مهد آن اســت می تواند بسیاری از کمبودها و خاها را 
در کشور رفع کند و به بهترین شکل پاسخگوی نیازهای 

داخلی باشد. 
وحیدی بیان کرد: نرخ هشــت درصدی رشــد 
اقتصادی در  استان مرکزی به عنوان کانون صنعت کشور 
باید محقق شود که لازمه آن پای کارآوردن همه ظرفیت ها 

و استفاده از توان همه جانبه است. 
وی در بخــش دیگری از ســخنانش اضافه کرد: 
حماسه آفرینی نیروی دریایی سپاه لرزه بر اندام دشمنان 

انداخت و سیلی محکمی به آن ها زد. 
وزیر کشــور توضیح داد: با وجودتوطئه و دسیسه 
های دشمنان در ابعاد مختلف، ایران اسامی در اوج اقتدار 
و عزت است و بخش عظیمی از این افتخار به دلیل قدرت 
معنوی انقاب اســامی و بخش دیگر به خاطر حضور 

مردم در صحنه است.
وحیدی بیان کرد: دشــمنان به دنبال نادیده گرفتن 
افتخارات انقاب اسامی هستند و از القائات شیطانی 
دشــمنان وصل کردن مشکات به تحریم های ظالمانه 
است اما، ملت ایران در طول ۴۲ سال عمر با عزت نظام 
اسامی نشان داده با همت و اراده قوی می توان هر اقدامی 
را انجام داد چراکه مردم با روی کار آوردن انقاب اسامی 
در برابر القائات شیطانی دشمنان قد علم کردند و از این به 

بعد هم مقتدرانه خواهند ایستاد.

سه شنبه 18 آبان  1400 ،4 ربیع الثانی 1443 ، 9  نوامبر  2021، شماره 3847 ، صفحه3 سیاسی

ســرویس سیاســی - ســخنگوی وزارت خارجه با بیان اینکه عمل دولت 
جدیدآمریکا بر خاف ادعاهایش است، گفت: ایالات متحده باید بداند که عضو برجام 
نیست و نمی تواند به اعضای دیگر برجام اظهاراتی را منتسب کند یا درخواست هایی 

داشته باشد و بهتر است اول برادری خود را ثابت کند.
سعید خطیب زاده روز  گذشته  در نشست خبری هفتگی،درباره تیم مذاکره کننده 
و اینکه آمریکا هم حضور دارد یا نه، گفت: از آنجا که آمریکا عضو برجام نیست، طبیعتا 

نمی تواند در این نشست حضور داشته باشد.
 تیم مذاکره کننده از حیث حقوقی تغییری نخواهد کرد

وی ادامه داد: وقتی تیم مذاکرات مشخص شد با هدایت آقای باقری و ترکیبی 
از نمایندگان ارگان ها و نهادهای مرتبط با رفع تحریم ها حضور خواهند داشت و هیچ 

تغییری از حیث حقوقی نخواهیم داشت.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به دیگر سوال ایرنا درباره صحت یا سقم 
سفر احمد مسعود به ایران، گفت: سفرهای انجام شده با موضوع افغانستان عادی و 
با آگاهی دوستان در بخش ها و گروه های مختلف افغانستانی انجام شده و می شود و 

هفته گذشته درباره صادرات برق سفری به افغانستان انجام شد.
خطیب زاده افزود: آقای کاظمی قمی هم مســتقر شــدند و رفت و آمدهای دو 
کشور همسایه در جریان است.سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اظهارات جیک 
سالیوان مشاور امنیت ملی آمریکا مبنی براین که ایران به برجام برگرد ما هم برمی گردیم 
و همچنین اظهارات وی درباره موجودیت رژیم اسراییل، گفت: رژیم اسرائیل خودش 
رژیم مخرب و متجاوز است و سیاست هایی که در پیش گرفته همه مبنای نامشروع 
بودن هر چه بیشــتر این رژیم متجاوز است.وی اظهار کرد: ایالات متحده باید بداند 
که عضو برجام نیست و نمی تواند به اعضای دیگر برجام اظهاراتی را منتسب کند یا 

درخواست هایی داشته باشد و بهتر است اول برادری خود را ثابت کند.
 وی یادآورشــد: ما خوشــحال هستیم که آمریکایی ها  مدام اراده و نیت شان را 
تکرار می کنند شاید برای این است که فراموش نکنند که می خواهند تحریم هایی که به 
صورت غیرقانونی و فراسرزمینی توسط دولت قبلی ایالات متحده اعمال شد و توسط 
این دولت ادامه یافت و برخی اضافه شد را بردارند. اما آنچه که مهم است عمل هست.

 خطیب زاده با بیان اینکه عملی که از دولت فعلی ایالات متحده دیدیم ، متاسفانه 
در خاف جهت اعامی آنها بوده است، گفت: ایالات متحده مسیرش برای بازگشت 
به برجام روشن است؛ باید بپذیرد به عنوان مقصر وضعیت فعلی از این مسیری که رفته 
برمی گردد.وی تصریح کرد: آمریکا برای بازگشت از این مسیر غلط باید تحریم های 
ظالمانــه و غیرقانونی که بعــد از خروج آمریکا از برجام اعمال کرده همه را یکجا به 
صورت موثر بردارد و مهمتر اینکه تضمین بدهد که هیچ دولتی در ایالات متحده مجدداً 
جهان و حقوق بین الملل را به سخره نخواهد گرفت و این شرایط را تکرار نخواهد کرد.

سخنگوی وزارت خارجه درباره گفت و گوی ایران و عربستان گفت: گفت و 
گوها انجام می شود و پیشرفت گفت و گوها منوط به این است که ریاض از اظهارات 
صرف رســانه ای بپرهیزد. اگر شــاهد اراده جدی از طرف عربستانی باشیم دور دوم 
گفت و گوها ادامه می یابد.خطیب زاده درباره بحران لبنان و تاثیر آن بر گفت و گوهای 
ایران و عربستان گفت:  گفت و گوهای ایران و عربستان دوجانبه است و هرگز درباره 
دوستانمان با کسی حرف نزدیم که بخواهد تاثیر بپذیرد. وی اضافه کرد: توصیه ام به 
کشورها این است که بدانند منطق فشار هرگز به نتیجه نرسیده و نمی رسد. سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی درباره تقویت رابطه با ترکیه،به ویژه روابط اقتصادی گفت: روابط ما 
با ترکیه از حیث سیاسی، اجتماعی، اقتصادی، مردمی و امنیتی رو به گسترش بوده و در 
سال های اخیر هم بیشتر  شد. ظرفیت ها بیش از پیش محقق شد و در آینده نزدیک شاهد 
سفرهای دیپلماتیک در سطح یک و ۲ به ترکیه خواهیم بود. خطیب زاده همچنین درباره 
نحوه تعامات با جمهوری آذربایجان گفت: در سه دهه اخیر همواره مخالف اشغال 
جمهوری آذربایجان بودیم و بر حفظ تمامیت ارضی  این کشور تاکید کردیم . همراه 
با آزادسازی مناطق اشغال شده به این کشور تبریک گفتیم. در این شرایط هم مهم عبور 
از برخی سوء تفاهمات است و اراده دو کشور بر رفع مشکات و تقویت رابطه است 
و امیدواریم شاهد توسعه هرچه بیشتر این روابط و رفع سوء تفاهمات رسانه ای باشیم.

 سخنگوی وزارت امور خارجه با رد اظهارات خبرنگار چینی مبنی براینکه ایران 
مواضع حمایتی در برابر چین نداشته است، گفت:گفت و گوی وزیران خارجه ایران 
وچین به صورت مفصل برگزار شد. ایران از ابتکارات چین و چین از مواضع ایران در 
رفع تحریم ها حمایت کرد.با این وجود مسئولیت اصلی برجام برعهده ایالات است. 

 باقری هفته آخر به اروپا سفر می کند
وی با اشاره به مذاکرات برای رفع تحریم های ایران اظهار کرد: آقای باقری درباره 
مذاکرات گفتند که با همه اعضای ۱+۴  گفت و گو می کند. در این راستا با چین و روسیه 

و انرکیه مورا هماهنگ کننده برجام صحبت و رایزنی شد.
خطیب زاده با بیان اینکه آخر هفته سفر پایتخت سه کشور اروپایی فرانسه، آلمان و 
انگلیس و احتمالا اسپانیا در مقام معاونت سیاسی انجام خواهد شد، گفت:.در این سفرها 
درباب مسایل منطقه ای گفت و گو می شود اما چون آقای باقری مداکره کننده ارشد 
تیم است درباره برجام هم صحبت خواهد کرد.وی تصریح کرد: ایران مواضع خود را 
برای دوستان تشریح کرده و مادامی که که اطمینان قطعی پیدا نکند که تحریم ها یکجا، 
موثر، قابل تضمین عینی و راستی آزمایی برداشته نشود برجام را محقق نخواهد کرد. در 
واقع تا درباره همه چیز توافق نشود هیچ چیزی توافق نخواهد شد. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی در بخش دیگر از نشست اظهار کرد: اصل حاکم بر توافقات و گفت وگوها 
در وین این است که تا همه چیز توافق نشود درباره هیچ چیز توافق نشده است و این 
اصل اساسی بوده که از روز اول گفته شده و الان هم با جدیت بیشتری پیگیری می شود.

 قانون مصوب مجلس را کلمه به کلمه اجرا می کنیم
 خطیب زاده اضافه کرد: مطمئن باشید آنچه تا به امروز در وین گفته شده پیش 
نویس هایی از گفت و گوها بوده و چون همه چیز توافق نشده عماً هیچ چیزی توافق 
نشــده بوده اســت. وی ادامه داد: لذا تنها مسیری که الان وجود دارد مسیری است که 
جمهوری اسامی ایران و ۴ بعاوه یک اطمینان حاصل کنند که عضوی از برجام خارج 
شده و ناقض قطعنامه ۲۲۳۱ و توافقنامه هسته ای هست، در عمل به تعهدات خودش 
پایبند است. اگر همه اعضای توافق به شمول و  اولویت رفع تحریم هایی که آمریکا بعد 
از خروج اعمال کرده اطمینان حاصل کنند آن وقت می توان گفت که در مسیر درست 

هستیم. لذا موضوع گام به گام هیچ گاه مطرح نبوده است.
 سخنگوی وزارت امور خارجه گفت:  برخی وقتی در مورد کشورهای خودشان 
صحبت می کنند فکر می کنند بعد از انجام تشریفات قانونی، قوانینی که در چهارچوب 
و تفکیک قوا لازم الاجرا شدند مسئولیت قطعی اجرای آن را دارند اما وقتی به کشور 
جمهوری اســامی ایران می رسند توقع دارند آنچه به عنوان قانون قطعی جمهوری 
اســامی ایران وجود دارد و مراحل تشریفات قانونی را طی کرده و دولت موظف به 

انجام آنها است، با یک رفتار غیر قانونی و فراقانونی قابل دور زدن هست.
 خطیب زاده تصریح کرد: دولت جمهوری اسامی ایران مانند همه دولت هایی 
که در فضای مردم سالاری نفس می کشد، مقید به قوانینی است که تشریفات قانونی را 
طی کرده و لازم الاجراســت و آنچه در مجلس شورای اسامی مصوب شده توسط 

دولت کلمه به کلمه و تابع النعل به نعل پیگیری خواهد شد.

اقتصاد مردم محور گام نخست در دستیابی 
به توسعه پایدار است

  سرویس سیاسی - وزیر کشور گفت: اقتصاد مردم محور گام نخست در دستیابی به توسعه پایدار است و دولت سیزدهم همه تلاش را برای رفع 
موانع حضور مردم در فعالیت های اقتصادی با هدف تقویت نرخ بهره وری به کار می گیرد.

اخبار ویژه ...
آمریکا عضو برجام نیست و نمی تواند 

اظهاراتی به دیگر اعضا منتسب کند

وزیر کشور: خطیب زاده سخنگوی وزارت خارجه ؛

دولت رئیسی زندگی منهای برجام را دنبال می کند 
حسین نقوی تحلیلگر مسائل سیاسی؛

ســرویس سیاسی -   تحلیلگر 
مســائل سیاســی گفت: بعید به نظرم 
می آید که ایران به دنبال این باشــد که 
توافق حتما در هر شــرایطی صورت 

بگیرد. روند تصمیم گیری در دولت را 
به سوی زندگی سیاسی منهای برجام 
می بینم. بعد از چند مانور نظامی آمریکا 
در منطقــه و پیام هایــی که مقامات کاخ 
سفید دادند و اعام کردند »همه گزینه ها 
روی میز است«، افشای شکست آمریکا 
در سرقت نفت ایران پیام مهمی داشت. 
برخی کارشناسان معتقدند وقتی سطح 
تنش میان دو طرف دعوا بالا می رود، می 
توان این طور وضعیت را تحلیل کرد که 

زمان توافق نزدیک است. 
سیدحســین نقوی حسینی درباره 
افزایش سطح تنش ها میان ایران و آمریکا 
گفت: دولت بایدن خواهان توافق است 
و می خواهد هر طور شــده با ایران پای 
میــز مذاکره بنشــید و دو طرف به یک 
توافق جدیدی دست پیدا کنند. در واقع 

بایدن قصد دارد بــا این اتفاق به ترامپ 
و طرفدارانش نشــان دهد که خروج او 
از برجام اشــتباه بود و می توان از طریق 

دیپلماسی به نتیجه رسید.
وی افزود: البته برای هر توافق باید 
دو طرف معادله را دید. جمهوری اسامی 
ایران بنا ندارد که هر نوع توافقی را انجام 
دهد یا راجع به هر موضوعی مذاکره کند 
چون رهبر معظم انقاب راهبرد اصلی و 
کان مذاکره را ترسیم کردند و فرمودند 
»باید منجر به لغو کلی تحریم ها شــود«. 
اگر این هدف تأمین نشود ایران هیچ گونه 

توافقی را انجام نخواهد داد.
این تحلیلگر مســائل سیاســت 
خارجی با اشاره به نگاه جمهوری اسامی 
ایــران به میز گفتگوها و مذاکرات با 5+۱ 
اظهار کرد: اگر کلیه تحریم ها لغو شــود، 

جمهوری اسامی در قالب برجام آمادگی 
دارد که عمل کند، البته به شرطی که غربی 
ها نیز به تعهدات شان عمل کنند و به این 
تعهدات پایبند بمانند.وی درباره این تحلیل 
که وقتی سطح تنش بین دو طرف دعوا بالا 
می گیرد یعنی زمان توافق نزدیک است، 
بیان کرد: این تحلیل درستی نیست چون 
شرایط ایران و آمریکا متفاوت است. اتفاقا 
دولت و حاکمیت در جمهوری اسامی 
یک پلن منهای برجامی را دارد تعریف می 
کند بنابراین بعید به نظرم می آید که ایران 
به دنبال این باشــد که توافق حتما در هر 
شرایطی صورت بگیرد.نقوی حسینی با 
اشاره به رویکرد دولت سیدابراهیم رئیسی 
برای اداره کشور بیان کرد: روند تصمیم 
گیری در دولت را به سوی زندگی سیاسی 

منهای برجام می بینم.

دولت به اجرا و تحقق وعده های رییس جمهوری 
متعهد است

مخبرمعاون اول رییس جمهور:

سرویس سیاسی -  معــاون اول 
رییس جمهــوری بر ضرورت تاش 
دســتگاه های اجرایی بــرای تحقق 

وعده های رییس جمهوری تاکید کرد 
و گفــت: دولت با تمام توان به اجرا و 

تحقق این وعده ها متعهد است.

جلسه بررسی راهکارهای تامین 
اعتبار برای تکمیل راه آهن شــیراز- 
بوشهر- عســلویه به ریاست معاون 

اول رییس جمهوری برگزار شد.
 محمد مخبر در این جلســه بر 
ضرورت تاش دستگاه های اجرایی 
برای تحقق وعده های رییس جمهور 
تاکید کرد و گفت: دولت با تمام توان به 
اجرا و تحقق این وعده ها متعهد است.

معــاون اول رییــس جمهوری 
با اشــاره بــه ســفرهای اخیر رییس 
جمهــور و وعــده تکمیــل راه آهن 
شــیراز- بوشهر- عسلویه، از دستگاه 
های اجرایی ذیربط خواســت نیازها 
و مجوزهــای لازم را برای اجرای این 
طرح احصاء کنند تا هرچه ســریعتر 

شــاهد آغاز عملیــات اجرایی برای 
تکمیل این پروژه مهم باشیم.

در این جلســه که وزیــر راه و 
شهرســازی، معــاون اجرایی رییس 
جمهــوری و اســتانداران فــارس و 
بوشــهر نیز حضور داشــتند، نماینده 
وزارت راه و شهرســازی گزارشی از 
میزان پیشرفت فیزیکی پروژه راه آهن 
شیراز- بوشهر- عسلویه و پیش بینی 

هزینه اجرایی این طرح ارائه کرد.
در ایــن گزارش همچنین روش 
های پیشنهادی برای تامین مالی اجرای 
این طرح و اقدامات و مجوزهای لازم 
مطرح شــد و پس از بحــث و تبادل 
نظر در خصوص نحــوه تامین مالی، 

تصمیمات لازم اتخاذ گردید.

  اشتباه هاشمی رفسنجانی در نماز جمعه

هاشــمی رفسنجانی در خاطرات خود به اشتباهش در خواندن نماز جمعه 
اشاره می کند.در خاطرات روز ۱5 آبان سال 77 هاشمی رفسنجانی آمده است:در 
دانشگاه تهران اقامه جمعه نمودم. خطبه اول را درباره حضرت علی )ع( و دوم را 
در مناسبت های هفته و فراموش کردم، درباره ۱۳ آبان و فلسطین صحبت کنم. در 
رکعت اول نمازجمعه یادم آمد؛ متأثر شدم و این حالت باعث شد که سهو مهمی 
بشود و از قنوت بدون رکوع، یکسره به سجده بروم. با فریاد رکوع آقای ]محمود[
مرتضایی فر، که معمولاً در رکعت اول می گوید که مأمومین اشتباه نکنند، متوجه شدم 
و به رکوع برگشتم.نمی دانم چه تعداد از نمازگزاران متوجه شدند. تردیدی در حکم 
این سهو که یک سجده هم انجام شده بود، نمودم. بعد از نماز، با آقای ]محمدعلی[ 
موحدی کرمانی که در صف اول بود، صحبت کردم؛ به این نتیجه رسیدیم که سجده 
سهو کافی است و نیاز به اعاده نماز نیست؛ با توجه به اینکه برای برگشت به رکوع، 

قیام متصل به رکوع را مراعات کرده بودم.
 واکنش جبهه پایداری

جبهه پایداری به یادداشــت روزنامه شرق تحت عناوین "پیوند نانوشته در 
حمله به مرجعیت" در شماره ۴۲۳۱ به تاریخ یکشنبه ۹آبان ماه ۱۴۰۰ واکنش نشان 
داد.درقسمتی از بیانیه جبهه پایداری آمده است:متاسفانه روزنامه شرق در عملی که 
مصداق بارز نسبت دادن کردار خود به دیگران است، یک رسانه مستقل انقابی را 
به اجرای سیاست های دیکته ای دیگران متهم می کند!این مسئله نشان می دهد که این 
روزنامه به مانند دیگر رسانه ها و جریان های همسو یا خود هیچ اطاعی از مناسبات 
جریان انقاب ندارد یا دست کم تاش می کند تا مردم چنین برداشتی داشته باشند.در 
بیانیه جبهه پایداری همچنین آمده است: نکته حائز اهمیت بعدی که روزنامه شرق 
و جریان حامی اش از آن غافل هستند ارزش قلم برای جبهه انقاب است، قلم تا 
جایی ارزش دارد که خداوند متعال در قرآن کریم به آن قســم می خورد و جریان 

انقاب حاضر به شکستن حرمت این گوهر الهی نیست.

انتصابات فامیلی
یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان این که بعضی 
از وزرا هنوز در ماه عسل انتصابات به سر می برند، از رئیس جمهور خواست تا 
به دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهودی دستور دهد تا ظرف مهلت یک هفته ای 
ماجرای انتصابات فامیلی را پیگیری کنند.فداحسین مالکی در جلسه علنی مجلس 
در نطق میان دستور خود ضمن تشکر از عملیات اخیر سپاه پاسداران انقاب در 
دریاهای جنوب و توقیف نفتکش گفت: ماجراجویی های آمریکا و پاسخ دندان 
شکن جوانان ایرانی حقایق زیادی را برای جهانیان روشن کرد.این عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس خطاب به سیدابراهیم رئیسی گفت: سه 
ماه از شــروع کار شــما می گذرد و بنظر می رسد برخی از وزرا هنوز در ماه عسل 
انتصابات به سر می برند.وی با بیان این که خبرهای خوبی از تیم اقتصادی دولت به 
گوش نمی رسد، گفت: برخی اختاف نظرها در تیم اقتصادی، گرانی و مشکات 
معیشتی مردم را به حاشیه برده است. انتظار داریم که شما با یک نهیب حیدری تیم 

اقتصادی دولت را به همسویی و همگرایی دعوت کنید.
زنان بی حجاب در صداوسیما

نماینده مردم رودبار در انتقادی از صدا و ســیما گفت: به نظر می رسد صدا 
و ســیما در قالب ورود زنان بی حجاب به فیلم ها به دلیل مسلمان نبودن، به دنبال 
حساسیت زدایی نسبت به بی حجابی است.مهرداد گودرزوند چگینی در انتقادی 
از صدا و سیما گفت: به نظر می رسد صدا و سیما در قالب ورود زنان بی حجاب به 
فیلم ها به دلیل مسلمان نبودن، به دنبال حساسیت زدایی نسبت به بی حجابی است. 
آنچه در فیلم سرجوزه، گاندو یا فیلم های دیگر دیده می شود در این راستا ارزیابی 
می شود.وی با بیان این که آموزش و پرورش در وضعیت نیمه یتیمی به سر می برد 
از مســئولان خواست تا هر چه سریع تر وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش را به 

مجلس معرفی کنند.
حواستان به دکمه کت تان باشد!

یک عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها به انتقادهای مطروحه از 
خطاهای لفظی رئیس جمهور واکنش نشان داد.محمد حسن آصفری نماینده مردم 
اراک در مجلس شورای اسامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت:» آقایان 
عرضه اداره یک نانوایی و توانایی پنج دقیقه سخنرانی از حفظ را ندارند بعد به آقای 
رئیسی خورده می گیرند که چرا در ده دقیقه سخنرانی یک بار هم تپق زدی، شما 

حواستان به دکمه کت تان باشه !«
پیری جمعیت

مهدی فضائلی تحلیلگر در توییتر نوشــت:  سرشماری ها نشان می دهد در 
سال های آغازین دهه شصت، میانه سنی کشور، حدود ۱۸سال بوده است.با کاهش 
رشد  جمعیت، در آخرین  سرشماری در سال ۹5، میانه سنی برابر با ۳۱.۱ سال است.
برآوردها نشان می دهد طی ۴ دهه  آتی، میانه سنی کشور به 5۰ سال خواهد رسید!

ممنوعیت تردد شبانه 
رئیس مجلس شــورای اسامی گفت: به منظور به حداقل رساندن شب 
نشینی ها و حفظ سامت مردم تصمیم به اعمال محدودیت تردد شبانه گرفته 
شــد.محمدباقر قالیباف در نشســت علنی مجلس شورای اسامی در جریان 
بررسی لایحه تمدید مهلت های مقرر در تبصره های )۱( و )۲( ماده )۲( قانون 
رســیدگی به تخلفات رانندگی، گفت: آقای حسن نوروزی در صحبت های 
خوداعام کرد که از ســاعت ۲۲ تا ۳ بامداد جریمه و جیب مردم را خالی می 
کنند. درحالی که این صحبت درســت نیست.رئیس مجلس شورای اسامی 
افزود: در زمان اوج کرونا دوســتان حوزه درمان مشــاهده کردند که بیشترین 
زمانی که ویروس کرونا انتشار پیدا می کند شب نشینی ها و دید و بازدیدهای 
شبانه است، بر این اساس به منظور به حداقل رساندن شب نشینی ها و حفظ 
سامت مردم تصمیم به اعمال محدودیت تردد شبانه گرفته شد.وی تصریح 
کرد: مردم فکر نکنند که دولت برای جبران کسری بودجه و نیروی انتظامی و 

برای کسب درآمد، محدودیت تردد شبانه را اعمال می کند.

فعلا اظهارنظر نمی کنم
رئیس جمهور آمریکا در پاســخ به ســؤالی در ارتباط با موضع وی در 
خصوص ازســرگیری مذاکرات برجامی در »ویــن« گفت که فعاً درباره 
ایران اظهارنظری نمی کند.»جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا روز گذشــته 
)شنبه( طی سخنرانی در کاخ سفید درباره طرح یک تریلیون دلاری ایالات 
متحده برای توســعه زیرســاخت آمریکا که مورد تأیید کنگره قرار گرفته، 
حاضــر به اظهارنظر درباره وضعیت فعلــی مذاکرات »وین« برای احیای 
برجام نشــد. بایدن در پاســخ به ســؤالی مبنی بر موضع فعلی وی درباره 
مذاکرات وین برای احیای برجام چیســت این که آیا طرح جایگزین برای 
شرایطی دارد که مذاکرات با شکست مواجه شود، گفت: »هم اکنون درباره 
ایران اظهارنظری مطرح نمی کنم«.اظهارات بایدن در شــرایطی مطرح شد 
که »ند پرایس« ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا چهارشنبه هفته گذشته 
)۱۲ آبــان ماه( از تصمیم ازســریگیری مذاکــرات چندجانبه وین درباره 
برنامه هســته ای ایران اســتقبال کرد و گفت که واشنگتن قصد دارد در این 

نشست ها مشارکت کند. 
علت حضور سرداران 

وزیر کشــور در پاســخ به حواشــی اخیر مبنی بر انتصاب نظامیان در 
استانداری های کشــور، تصریح کرد: حضور سرداران و رزمندگان در مسند 

استانداری های کشور تقاضای مردم و نمایندگان مجلس بود.
وحیدی با اشاره به اتفاقات اخیر کشور در خصوص اختال در توزیع 
ســوخت، بیان کرد: در مورد بنزین توطئه ی دشمنان به سرعت خنثی شد 
که این نشــانگر وجود یک دولت مردمی است و برای این دولت بن بستی 

وجود ندارد.
وزیر کشــور افزود: امنیت امروز در کشــور به برکت وجود رهبر معظم 
انقاب و شهدا است و با اذن از کریمه اهل بیت که فخر این کشور است، باید 

به رشد و تعالی رسید.


